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Цель: выявление взаимосвязей незаконного употребления наркотиков с совершением преступлений, рассмотрение 
моделей таких взаимосвязей.

Методология: изучение работ зарубежных и российских криминалистов по вопросам взаимосвязей потребления 
наркотиков и преступности, анализ доктринальных оценок таких взаимосвязей. 

Вывод: активное медикаментозное лечение наркозависимых преступников ведет к сокращению числа совершенных ими 
преступлений.

Научная и практическая значимость: вводятся в научный оборот результаты исследований зарубежных криминологов о 
взаимосвязях потребления наркотиков и преступности, которые могут быть учтены при определении направлений российских 
научных исследований таких взаимосвязей.
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Purpose: to identify the relationship between illegal drug use and the commission of crimes, to consider models of such relationships.
Methodology: study of the work of foreign and Russian criminologists on the relationship between drug use and crime, analysis of 

doctrinal assessments of such relationships.
Conclusion: active drug treatment of drug addicted criminals leads to a reduction in the number of crimes committed by them.
Scientific and practical significance: the results of research by foreign criminologists on the relationship between drug use and 

crime are introduced into scientific circulation, which can be taken into account when determining the directions of Russian scientific re-
search on such relationships.
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